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AHOJ PRÁZDNINY 
  

 letos, jako každý rok, nastal čas, pro 

některé příjemný, pro některé méně, 

kdy prázdniny končí a děti i dospělí se 

zase vrátí po době volnosti zpět do 

stereotypu, který nám „zařídila“ Marie 

Terezie a tou je povinná školní docházka. 

Abychom dětem a snad i rodičům, 

alespoň trochu zpříjemnili tento přechod, 

uspořádali místní hasiči akci Ahoj 

prázdniny. Někdo říká, že se měla 

jmenovat Čau prázdniny, jiný Sbohem 

prázdniny. Ale takto ji poprvé v roce 2004 

bratr hasič Petr „Berťa“ Bernard nazval 

a tento název píšeme již 20 let (krom 

covidové přestávky) na plakáty. Akce je „náhražkou“ za den dětí, na který v minulosti hasiči pořádali 

v Radíkově velmi oblíbený nohejbalový turnaj, společně s kácením májky. Nohejbalový turnaj, stavění ani 

kácení májky se už bohužel nekoná, ale akci pro děti Ahoj prázdniny se stále hasiči snaží udržovat. 

Letos byla naplánována na 

sobotu 7. září. Setkání dětí, jejich 

rodičů, širokého příbuzenstva, 

kamarádů, známých a sousedů se 

neslo v duchu bezpečnosti silničního 

provozu. Ne jenom hřiště proměněné 

ve složité dopravní situace čekalo na 

návštěvníky. Dětský den byl rozčleněn 

do tří stanovišť a mimo zmiňované 

dopravní hřiště mohli malí i velcí 

vyzkoušet plavbu přes místní vodní 

nádrž na raftu, kajacích nebo kánoi, 

střelbu z luků a vzduchovek a také 

prohlídku místní knihovny 

s dovednostními úkoly.  

Po absolvování všech zážitkových atrakcí namalované obličeje dětí zvážněly a vystřídalo je napětí, 

jestli zrovna ten jejich los vyhraje hlavní cenu v tombole. Celým, sluncem zalitým odpolednem, se nesla 

příjemná hudba z reproduktorů našeho DJ Sámera a vybízela návštěvníky k tanci a poslechu. Odpoledne se 

přehouplo k večeru, makrely i guláš pomalu mizely a první zářijové sobotní odpoledne bylo u konce. 

(kl) 

I 
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SDH RADÍKOV 

Kobylí 

V sobotu 27.7. odjelo naše sportovní družstvo závodit 

v požárním útoku za kamarády do Kobylí. 

Soutěž O pohár obce Kobylí je pro nás spíše tradicí 

a milou „povinností‘, než že bychom zde chtěli trhat osobáky. 

12-té místo z této soutěže sice znamenalo místo poslední, ale 

smutek jsme rychle spláchli v místním bazéně, který byl ten den 

hojně využíván všemi družstvy.  

Tři nejmladší členové družstva se i v tom úmorném 

vedru zúčastnili soutěže Železný hasič, kdy v plné výstroji 

i výzbroji překonávali různé překážky a nevedli si vůbec špatně. 

Celý den i večer se nesl ve velmi přátelské a pohodové 

atmosféře. 

Na večerní zábavě skupiny Modul jsme probrali aktuální 

radosti a starosti hasičského života a v neděli se opět vraceli 

spokojeně domů.    

 

Rusovce 

150. výročí založení Dobrovoľného hasičského 

zboru Rusovce. 

  

V sobotu 24.8.2024 jsme se zúčastnili 

v rámci Hanáckého okrsku, Medzinárodnej 

súťaže s historickou hasičskou technikou, která 

se konala v bratislavské městské části Rusovce. 

Odjezd v 10:00 ve složení Hudec Pavel, 

Hudcová Lenka, Morbitzer Karel, Lisa Miloš 

a Míša Valová. Ve městě se k nám přidalo pět 

chlapů z SDH Olomouc město a Droždína, pod 

velením bratra Spáčila. Naloženi pitím 

a sponzorskými dary jsme se vydali za 

dobrodružstvím. Cesta proběhla bez komplikací 

a v Rusovcích jsme byli vřele přivítáni. Ve 14:00 

čekal všechny týmy slavnostní pochod od 

zbrojnice na fotbalové hřiště. Rozvinuli jsme tedy naše krásné prapory a šlo se. Našeho praporu se v tom 

horku chopil bratr Lisa. Není zrovna lehký a v tom horku se pěkně pronesl. Na hřišti se prapory odložily 

a začalo se soutěžit. Celkem bylo přihlášených, i s námi, sedm týmů. Bohužel náš první pokus nedopadl, jak 

bychom si přáli. Problém se objevil na rozdělovači u bratra Spáčila. Vypadlé těsnění a verdikt rozhodčích pět 

vteřin navíc. Ti co pumpovali jen nevěřícně koukali a raději smáčeli hlavy v kádi. Čas přes minutu nás řadil na 

konec výsledkové tabule. Bratři z Rusovců nám však dali ještě jednu šanci. Pár minut na vydýchání a běželo 

se znovu. V tom horku pumpovat znovu bych nikomu nepřál. Nechápu, jak mohli dříve s touto technikou 

hasit. Asi na to měli lepší fyzičku. Druhý pokus byl o poznání lepší, ale i tak pěkné páté místo. Velký obdiv 

a uznání si zasloužila Míša Valová, která u pumpy vydržela to, co chlapi. Po soutěži už nám nic nebránilo 

naskákat do nádrže s vodou. Po vyhlášení pořadí a předání cen si hlasitě řekl o slovo bratr Spáčil a bratrům 
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z Rusovců předal věcné a upomínkové dary od města Olomouce. Poté začala volná zábava a čas na pořádné 

občerstvení. Dostali jsme jídlo a piva bylo taky dost. Nikdo neutratil ani euro. Posezení pod stany bylo 

příjemné a klábosili jsme s místními. Večer byl věnován zpěvu známých písní za doprovodu výborného 

kytaristy. Druhý den ráno jsme dostali vydatnou snídani, proběhlo vřelé rozloučení a jelo se domů. Bratr Karel 

nás v pořádku a ve zdraví přivezl domů. Ani letos jsme určitě ostudu našemu sboru neudělali a dobře jsme 

reprezentovali. 

Miloslav Lisa 

 

Hasiči na náměstí 

V úterý 29. srpna se naši 

hasiči zúčastnili na olomouckém 

Horním náměstí, akce pořádanou 

Odborem ochrany magistrátu MOL, 

Rozloučení s prázdninami. 

Olomoučtí dobrovolní hasiči 

a policisté připravili pro děti 

odpoledne plné soutěží a zábavnou 

preventivně-naučnou formou 

představili i svá povolání. 

Oproti loňskému deštivému počasí si děti v horkém odpoledni mohly užít i „koupání“ v pěně. Náš 

sbor v soutěži v požárním útoku osmi sborů dobrovolných hasičů, kteří spadají pod Olomouc, skončili na 

sedmém místě. 

 

 

Sportovní družstvo 

  

Po loňské premiéře se 

obnovené závodní družstvo pod 

vedením Pavla Snášela 

představilo v letošní sezóně 

zatím v 10-ti závodech.  

Sestava stále není 

stabilní, ale to jim nebrání se 

statečně rvát o co nejlepší časy. 

Kluci chtějí závodit, chtějí 

vyhrávat a k tomu jim snad 

dopomůžou i nové dresy 

pořízené ze sponzorských darů 

radíkovských podporovatelů, za 

které by chtěli i touto formou 

poděkovat. 

   

Závody v požárním útoku zažívají v posledních letech velkou oblibu a výkony některých sportovních 

družstev se můžou rovnat s těmi nejlepšími v republice, i když jsou z dědiny, o které nikdy nikdo neslyšel 😊.  

Naši borci závodí v Olomoucké noční lize, Hanácké extralize, jednotlivých pohárových soutěžích a soutěžích 

vyhlášených Okresním sdružení hasičů.  
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Koš, spoj, béčko, rozdělovač, levý proud, pravý proud a strojník. Každý jednotlivec musí svou část 

práce provést bezchybně a ještě extrémně rychle tak, aby se celek mohl radovat nad výsledkem v podobě 

času, jednou třeba i pod 15 s. 

  Velkým snem našich závodníků je nejen maximální zlepšení v příští sezoně, ale i uspořádat vlastní 

pohárovou soutěž v Radíkově. Zde to kvůli absenci vhodné tratě zřejmě nebude možné, ale snad jednou na 

Kopečku budou naši borci závodit na "vlastním hřišti" před domácím publikem.  

 
 

KLUB SENIORŮ 
 

Po letošním opravdu horkém letním 

počasí nám všem čas běží, jakoby se nic 

zvláštního nedělo.  Vždyť vzpomínáme 

že vedra byla, ale takovou souvislou dobu i při 

tropických nocí nepamatujeme.                 

 V Klubu seniorů jsme měli jako každý 

rok v červenci   řádnou dovolenou. Ale pak to 

opět nabralo  správné obrátky  pomocí 

domluveného programu. Dohodli jsme se 

na  vycházce do hanácké vesnice Doloplazy, 

kde se každý rok koná tradiční "Jízda králů". Je 

podivuhodné, jak celá vesnice žije touto 

sváteční tradicí, jejíž příprava dá jistě hodně 

práce. Pokud vyjde i počasí, je to vše na 

úspěšný průběh po celé 3dny. My jsme tam 

ovšem byli až posléze, ale upoutala nás velká 

stavba Multifunkčního centra. To až 

bude  hotovo tak okolí může závidět 

dobře  investované peníze z Evropské unie. 

 

Bylo sice horké počasí, ale zvládla se i procházka na místní honosný hřbitov. Pak jsme odjeli 

autobusem do vedlejších Přáslavic. Je to sice pouze 2 km, ale ve vedru šlapat asfalt by bylo velmi nepříjemné. 

Zato posezení na pěkném hřišti s bufetem a rozhlednou stálo za to. Již to byla pro některé členy repríza, ale 

vše se líbilo. Pak jsme jeli autobusem do Olomouce a domů. 

Další týden jsme si povídali, co podnikneme  za 14 dní. Totiž jedna středa byla volná, protože současně 

běží i jiné akce pořádané MmO. 

Příjemné odpoledne jsme strávili v KS ve Slavoníně, protože tam mají dobře vybavený klub a ochotný 

okruh lidí, kteří se dokáží přičinit při pomoci za zvuků bezva kapely country. Nevím-nevím, zda se něco 

podobného dočkáme u nás v Radíkově. Vždyť my ani nemůžeme  takové množství pozvat.  A jak by se jim 

dýchalo na lepším a zdravějším vzduchu! 

        Měsíc září pokračoval letním počasím a tak zase jsme mohli podniknout celodenní výlet do Starého Města 

u Uherského Hradiště. Na plánu byla výstava novodobého parku s názvem KOVOZOO. Ovšem pod tímto 

názvem se skrývají neskutečné výrobky ztvárňující zvířata, jež jsou vyrobeny z kovového odpadu - to znamená 

z části strojů i nástrojů a především i motorových vozidel. Nedá se to popsat - musí se to aspoň jednou vidět. 

Expozice se stále rozrůstá, protože v následujícím roce bude slavit již 100 let od založení. Člověku jde hlava 

kolem nad výsledky snažení výtvarníků a ještě ke zpracování do hutí zbyde dost materiálu. 

Po prohlídce a dobrém obědě jsme navštívili  nový objekt - kostel Sv. Ducha, který je v novodobém 

řešení, ale na výborném místě. Je stavěn v roce 1997, ale povodně opravdu nehrozily. 
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 Po zdařeném 

odpočinku jsme se príma 

vlakem dostali do 

Olomouce. Snad to byla moc 

hezká letní nálada po všech 

stránkách, protože počasí už 

bude vrtkavé a podzim se blíží. 

       Na závěr bych chtěla 

jménem vedení klubu 

pobídnout naše nové seniory 

především z Radíkova na 

rozšíření  členské základny, 

protože věkový průměr se 

nám zvyšuje  a tak máme 

zájem o další a mladší členy. 

 

(fp) 

 

KMČ 
 

Co nám v Radíkově chybí? 

Začátkem roku, při plánování čerpání přidělených financí z položky zvané „Estetizace“ na rok 2024, 

jsme vás ve Zpravodaji vyzvali k podání návrhů, jak vylepšit život v Radíkově. Přišly pouze dva návrhy, z toho 

jeden byl nerealizovatelný. Nyní připravujeme výhled na příští rok a něco jako vizi na léta další. Čím víc se 

nám sejde návrhů, tím lépe se nám bude plánovat využití peněz, případně rozložení realizace větších projektů 

na více let. Svoje náměty můžete doručit komisi sdělením kterémukoli členovi, vhozením papíru do schránky 

na budově nebo emailem na adresu komise kmc21@olomouc.eu. Časově to nechceme nijak omezovat, ale 

ideální by to bylo do konce roku. 

Zároveň v současnosti probíhají i anketní šetření ke koncepci rodinné politiky města Olomouce do 

roku 2027 „Anketa pro olomoucké rodiny - podzim 2024“ a „Anketa pro olomoucké seniory - podzim 2024“, 

s dotazníky přístupnými z adres prorodinu.olomouc.eu a proseniory.olomouc.eu. 

 

Na co si občané stěžují 

Jedná se především o nadměrný hluk. Ten je způsobován třemi zdroji. Jako první jsou sekačky na 

trávu a motorové pily na dřevo. Ani letošní léto, přes apel ve zpravodaji na jeho začátku, se situace 

o víkendech nijak zvlášť nelišila od let minulých. Dalším zdrojem hluku jsou kontejnery na sklo, zejména 

u čekárny a v brzkých ranních hodinách. Třetím zdrojem jsou domácí zvířata. Nejvíc stížností je od obyvatel 

ulic Zedníkova, Na Pevnůstce a Malinovského. Kohouti a jejich brzký budíček sice patří ke koloritu vesnice, 

ale čeho je moc, toho je příliš. Ještě horší je situace s celonočním štěkáním psů. To už vypadá na týrání zvířat, 

možná hladem, žízní nebo je pes dlouho opuštěný. V každém případě by se majitelé těchto zvířat měli 

zamyslet nad svým chováním, které velmi obtěžuje sousedy a narušuje veřejný pořádek. Stejně tak majitelé 

trávníků a kotlů na dřevo. 

  

mailto:kmc21@olomouc.eu
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Deratizace v Radíkově 

Opět nám občané hlásili zvýšený výskyt potkanů i za bílého dne. Proto jsme objednali celoplošnou 

deratizaci, která proběhla v  minulém týdnu. Pokud na svém pozemku zjistíte výskyt nežádoucích hlodavců, 

můžete nás infromovat a zajistíme zdarma cílenou deratizaci přímo ve vaší nemovitosti. 

 

Úprava odtoku vody z vodní nádrže v Radíkově 

 

Při dřívějších opravách vodní nádrže byl zřízen spodní odtok 
svedený přes sifon s přepadem umístěným v šachtě z betonových 
skruží. Výšku vody regulovalo dřevěné hradítko. V současné době se 
změnou klimatu přes léto docházelo k tomu, že se horní vrstva při 
hladině hodně ohřívala a tím i pojala méně kyslíku, vyskytovaly se 
místně sinice i další mikroorganismy – voda tzv. „kvetla“. Na jaře byla 
hladina plná pylu a opadaných květů stromů, na podzim pak listí. To 
mohlo mít vliv i na zdravotní stav ryb, často docházelo k úhynu. Po 
konzultacích s rybářským svazem bylo ve vzájemné shodě doporučeno 
zřízení horního odtoku pomocí odříznuté štěrbiny vpředu přepadové 
šachty s tím, že spodní odtok zůstane zachován, pro jeho spontánní 
zapojení do odvodu vod při přívalových deštích či jarním tání bude 
upraveno vnitřní hradítko tak, že začne fungovat při zvýšení hladiny již 
o cca 3cm - poté budou vodu odvádět oba typy přepadu. Hladina 
nádrže tedy nadále zůstává výškově beze změny a kapacita odtoku je 
dokonce mírně posílena. ČRS MO, Magistrát Města Olomouce - OŽP i 
projektant původního návrhu změnu odsouhlasili, KMČ práce zadalo 
p. Markovi Řezníčkovi, který stavební úpravu provedl, a my všichni teď 
můžeme jen doufat ve zlepšení kvality vody v naší Radíkovské 
přehrádce. 

 
MO 

 
 
Povodňová situace v Radíkově 
  

Od čtvrtka 12. do neděle 15.9. do 
15 hod. v Radíkově spadlo 119 mm srážek, 
nejvíc 13.9.2024 a to 43,3 mm. Situaci 
sledovala jak komise městské části, tak 
dobrovolní hasiči. Srážky byly sice vydatné, 
ale nedošlo k přívalovému dešti, který by 
vytvořil povodňovou vlnu. Nejohroženější 
objekt v Radíkově, při přívalových deštích 
z lokality Jablečná, je rodinný dům paní 
Procházkové. Komise ve spolupráci 
s dobrovolnými hasiči provedli obložení 
okraje chodníku, v místě snížení obrubníků 
pro dřívější vjezd, pytli s pískem 
a zprovoznili zakrytou kanalizační vpusť 
v travnatém pásu před vstupem do domu. 
V době uzávěrky ještě nebezpečí povodní 
trvalo. 

(jb) 

Z provádění prací na horním 

odtoku nádrže, před konečnou 

úpravou zakrytím plechem 

a před nátěry. 
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Radíkovská novoročenka 

K prosincovému číslu Zpravodaje bychom rádi připojili tradiční novoročenku, pokud máte ve svém 

archivu vhodnou fotografii s motivem Radíkova, která by potěšila radíkovské domácnosti, pošlete ji, prosím, 

na e- mailovou adresu KMČ. 

 

POČASÍ 

Březen 

Březen byl teplotně mimořádně nadnormální. Jednalo se o vůbec nejteplejší březen zaznamenaný na území 

ČR v období od roku 1961. Průměrná měsíční teplota vzduchu 7,0 °C byla o 2,9 °C vyšší než normál 1991–

2020. Napršelo 35,6 mm srážek, což je 74 % normálu. Hladina podzemní vody se snížila, což je také důsledek 

malé sněhové nadílky v zimním období.  

Duben 

Měsíc duben byl jako celek teplotně nadnormální. Zaznamenali jsme však výrazný teplotní rozdíl mezi první, 

mimořádně teplotou a druhou, velmi chladnou polovinou měsíce. Dne 1. dubna nastal první letošní letní den 

a dne 7. dubna první letošní tropický den. Jednalo se o nejčasnější záznam tropického dne v historii 

pozorování. V polovině měsíce se silně ochladilo a mrzlo. Poslední dny měsíce byly opět velmi teplé. V první 

polovině měsíce byly srážky pouze ve formě deště a v druhé polovině měsíce se vyskytovaly i srážky ve formě 

sněhu napršelo 44,9 mm srážek což je v normálu. Průměrná měsíční teplota vzduchu 10,0 °C byla o 1,6 °C 

vyšší než normál 1991–2020.  

Květen 

Květen byl jako celek teplotně nadnormální. Ale nebyl zaznamenán ani jeden tropický den. Průměrná měsíční 

teplota vzduchu 14,5 °C byla o 1,4 °C vyšší než normál 1991–2020. V měsíci květnu napršelo 41,5 mm srážek, 

což je 53 % normálu. 

Červen 

Červen byl jako celek teplotně nadnormální. První polovina měsíce byla chladnější. Ve druhé polovině měsíce 

se teploty držely po celou dobu nad hodnotou normálu. V tomto období jsme zaznamenali devět tropických 

dní. První letošní tropická noc byla dne 19. června. Průměrná teplota vzduchu 17,9 °C byla o 1,4 °C vyšší než 

normál 1991–2020. V měsíci červnu napršelo 147,6 mm srážek, což je 175 % normálu. 

Červenec 

Červenec byl jako celek teplotně nadnormální. Teploty se převážnou část měsíce držely nad hodnotou 

normálu. Pod hodnotou normálu byly teploty celkem v 11 dnech, a to zejména na počátku měsíce a na jeho 

konci. Bylo 10 tropických dní. Průměrná měsíční teplota vzduchu 19,8 °C byla o 1,5 °C vyšší než normál 1991–

2020. Napršelo 49,8 mm srážek, což je 51 % normálu. 

Srpen 

Srpen hodnotíme jako teplotně nadnormální a srážkově mírně podnormální. Napršelo 65,3 mm srážek, což 

je 87 % normálu. Průměrná teplota vzduchu 20,8 °C byla o 2,2 °C vyšší než normál 1991–2020. Zatímco na 

začátku srpna jsme se mohli radovat z toho, že letošní červenec nebyl nejteplejší v historii měření, srpnová 

čísla rozhodně nepůsobí tak pozitivním dojmem. Srpen byl totiž (spolu se srpnem 2023) globálně nejteplejším 

srpnem v historii měření. Stav spodní vody je pořád neutěšený. 

(jb) 
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VZPOMÍNKA NA JARDU M. 

Evropan, patriot a kamarád - Jarda „Velšan“ Mykisa 

(14.10.1950 / Olomouc – 2.6.2024 / Mumbles – Wales) 

 

Počátkem června náš všechny zaskočila zpráva o náhlém úmrtí 

našeho člena, kamaráda a radíkovského patriota. Smutná zpráva 

dorazila z Walesu, kam odjel na rodinou událost a bohužel už se zpět 

nevrátil. Rád bych osobu Jardy připomenul tak, jak jsem ho vnímal já,  

při společné práci pro sbor dobrovolných hasičů. 

 

S Jardou jsem se poznal někdy před 10 lety. Všichni mluvili 

o nějakém Velšanovi a já nevěděl, kdo to vlastně je?  Jen jsem slyšel - 

hraje na harmoniku, bydlí u přehrady, je to Velšan a umí česky. Nevěděl 

jsem, koho mám vlastně čekat. Naše první setkání proběhlo na letní 

hasičské akci. Stál jsem tváří tvář člověku, který sršel pozitivní energií, 

byl plný nápadů a hledal cesty ke spolupráci. Povyprávěl mi svůj příběh 

- jeho cestu do Walesu, rodinné zázemí, jeho návrat zpět do Olomouce 

a cestu do Radíkova. Zde tou dobou rekonstruoval chatu a budoval letní sídlo na své původně prázdninové 

pobyty v České Republice.  Mezi řečí mi také vyprávěl o životě ve Walesu. Bylo cítit, že mu za ty roky přirostl 

k srdci. Zaujala mě také jeho práce, vždyť kolik máme v Radíkově umělců a pedagogů? Ve Walesu učil na 

umělecké škole, kde ve svém ateliéru tvořil díla ze skla a vitráže. Několikrát také veřejně vystavoval.  

Podrobnější fakta o životě najdete na https://cs.wikipedia.org/wiki/Jaroslav_Mykisa 

 

Také mi hned prezentoval řadu svých plánů a snů. Strašně toužil po tom rozproudit život v Radíkově 

a propojit život ve Walesu s tím naším radíkovským. Tak vznikla myšlenka pozvat jeho dobré kamarády – 

hasiče z Walesu na naši netradiční soutěž. Vůbec jsme nevěděli, co od toho čekat. Už jen myšlenka, že na naší 

soutěž dojedou „borci ze zámoří“ byla lákavá. Skutečné přípravy začali v květnu 2015, kdy jsme ladili detaily 

jejich návštěvy. Jarda nám říkal, přijedou kluci, následně mírnil – no oni už jsou skoro všichni v důchodu. 

Nakonec vyšlo najevo, že hasiči ve Walesu chodí do důchodu v 50ti letech a tudíž jsou to téměř naši vrstevníci, 

navíc jak jsme zjistili ve velice dobré kondici. Velšané Radíkov navštívili celkem 3x v několika sestavách a na 

Jardovi bylo vidět, že je šťastný a přesně tak si tu spojenou Evropu představoval. Jak mám zpětnou vazbu od 

Velšanů, tak se jim u nás vždy líbilo, ocenili přátelské přijetí a báječnou atmosféru. 

 

V lednu 2019 se naopak naše delegace vydala do Walesu. Opět to bylo z popudu Jardy, který nám o svém 

druhém domovu dlouho vyprávěl, a že to musíme vidět na vlastní oči. Malá výprava odvážlivců se tedy vydala 

poznat Jardovu druhou domovinu. Spojili jsme to s fotbalovým zápasem a viděli Petra Čecha v brance. Vraceli 

jsme se plni zážitků. To bylo ještě v době, kdy Jarda žil ve Walesu a pendloval mezi oběma zeměmi. 

 

Následně se situace zásadně změnila. Jardovi se rozpadá manželství a vrací se natrvalo do Radíkova. Velká 

Británie vystupuje z EU a vše graduje pandemií covid19. Na Jardovi je vidět, že mu kontakt s kamarády 

z Walesu chybí a celá situace ho trápí. Snaží se proti tomu bojovat a udržet si své životní tempo a optimismus. 

V tom mu pomáhá hra na foukací harmoniku a vrací se ke svým hudebním aktivitám. Pravidelně začne 

vystupovat v olomouckých klubech. To je pro něj nová energie a připomínka na bohatý večerní život, jakým 

žil ve Walesu. Kontakt s kamarády z Walesu udržuje přes sociální sítě, kde přátele zásobuje vtipnými videi 

a vzpomínkami. Často se také zmiňuje o svých dětech, ukazuje na mobilu aktuální fotky a je na ně náležitě 

pyšný. 

 

https://cs.wikipedia.org/wiki/Jaroslav_Mykisa
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Od první chvíle si pamatuji slova, které mi Jarda řekl a jenž vyjadřovala jeho životní postoj „ nemáš zájem 

- já nemám čas“. Pokud v životě narazil na někoho nerozhodného, pasivního nebo člověka, který směřoval 

jinam, šel od něj Jarda ihned pryč. Život byl pro něj hodně cenný na to, aby někoho o svých plánech  

přesvědčoval a ztrácel s ním čas. 

 

Jarda se stále vracel k návštěvě kamarádů z Walesu a přemýšlel, jak ty časy vrátit zpět. To se mu bohužel 

daří až po smrti. Dne 29. září 2024 proběhne v Olomouci hasičská soutěž „Memoriál Radka Zapletala“, na 

který jsme kamarády z Walesu pozvali, a oni naše pozvání přijali. Během víkendové návštěvy navštíví 

i Radíkov. 

 

Čest jeho památce! 

Petr "Berťa" Bernard 
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SBĚR ŽELEZNÉHO ODPADU 
 
 

v sobotu 19. 10. 2024  od  9:00 hod. 

Sběr železného odpadu a jiných běžných kovů 

bude probíhat od Vašich domovů. 

Pokud je to možné, dávejte železný odpad za branku v sobotu ráno, nebo ho nechte na svých pozemcích 

tak, aby nedošlo k jeho předčasnému odcizení. Rádi Vám s ním v sobotu pomůžeme. 

Za každý kus kovu děkujeme, hasiči! 

 

 

 

VÍTE ŽE… 

na detašovaném pracovišti Magistrátu města Olomouce, které sídlí v budově Náprstkova 1, lze každou středu 

v čase 13:00 – 16:30, u pana Jakuba Pešaty vyřídit mimo jiné tyto záležitosti: 

- Výběr poplatků za KO v období únor – květen vč. 

- Výběr poplatků za psa po celý rok 

- Ověřování - Vidimace a legalizace 

- Převzetí nalezené věci vč. vyplnění protokolu a odevzdání na MMOL 

- Podávání žádostí o osvobození poplatků 

- Žádosti o nové kontejnery, popřípadě jejich výměny 

- Vyřizování požadavků, které spadají do kompetence TSMO (závady veřejného osvětlení, sečení 

trávy apod.) 
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